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ورود۱۴فروندهواپيمايجديددرسال۹۷
درب��اره  ايران اي��ر  مديرعام��ل 
جزئيات ايج��اد ايران اير رجينال 
گف��ت: ش��رکتي ک��ه ذي��ل هما 
تش��کيل مي شود به اسم ايران اير 
رجينال، در شرف انجام است البته 
اين »ش��رکت« نيست اما بخشي 

ب��ه عن��وان ايران اير رجينال تعريف و طراحي ش��ده اس��ت و 
در ح��ال حاض��ر هواپيماه��اي ATR در مديريت آن به پرواز 

درمي آيند.
به گ��زارش روزنام��ه تجارت به نقل از پايگاه خبري وزارت راه 
و شهرس��ازي، فرزانه شرفبافي مديرعامل شرکت هواپيمايي 
جمه��وري اس��امي ايران گفت: تا پايان امس��ال هواپيماي 
جدي��دي وارد ن��اوگان هما نخواهد ش��د، ام��ا در حال مذاکره 
هستيم تا تعداد ناوگان جديد را افزايش دهيم ولي حداقل ۱۴ 

فروند در سال ۹۷ وارد ناوگان ايران اير خواهد شد.
وي درب��اره ف��روش بليت هاي نوروز ۹۷ نيز گفت: براي انجام 
سفرهاي نوروز ۹۷ برنامه ريزي مناسبي انجام شده تا پروازهاي 
هوايي ما از ۲۰ اسفند ماه آغاز شود و کشش بازار و ميزان عرضه 

و تقاضا تعيين کننده قيمت بليت ها خواهد بود.
مديرعام��ل ايران اي��ر همچنين درباره جزئيات ايجاد ايران اير 
رجين��ال در بط��ن ايران اي��ر ، بيان کرد: ش��رکتي که ذيل هما 
تش��کيل مي ش��ود به اس��م ايران اير رجينال، در ش��رف انجام 
اس��ت البته اين »ش��رکت« نيس��ت، اما بخش��ي به عنوان 
ايران اير رجينال تعريف و طراحي شده است و در حال حاضر 
هواپيماه��اي ATR در مديري��ت ايران اير رجينال به پرواز در 
مي آيند و اين بخش هنوز اساس��نامه مس��تقل ندارد بلکه يک 

SBU )استراتژيک بيزينس يونيتد( در دل هما است.
شرفبافي در پايان خاطرنشان کرد: بانک صنعت و معدن تامين 
مالي همه هواپيماهاي جديد هما را انجام مي دهد؛ البته قرار 
اس��ت هما از طرق مختلف تأمين مالي داش��ته باشد و بخشي 
که بحث سينرژي يا فعال کردن اوليه قراردادها بوده است با 
بانک صنعت و معدن بوده اس��ت،بقيه قراردادها هم با طرق 

مختلف تأمين مي شود.

انتقادهابهعملکردوزارتراه
دربرفاخيربياساساست

رئي��س کميس��يون اجتماع��ي 
مجلس گفت: انتقادها نس��بت به 
عملکرد وزارت راه و شهرس��ازي 
در برف و بوران اخير بي اس��اس 

است. 
ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت، 

عبدالرضا عزيزي رئيس کميسيون اجتماعي مجلس شوراي 
اس��امي در گفتگو با ايرنا درباره نشست فراکسيون مستقلين 
ولاي��ي ب��ا وزير راه و شهرس��ازي، گفت: در ايام برف و بوران 
ش��ديد در تهران و س��اير ش��هرهاي ايران، دائما با مديرعامل 
شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران در گفت وگو و پيگير 
اوضاع بودم. شاهد بودم که وي به عنوان مديرعامل شرکت 
فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران و همکاران وي به مدت ۷۲ 
س��اعت در تاش ش��بانه روزي و در حال بررسي ابعاد موضوع 

در محل شرکت فرودگاه ها بودند.
رئيس کميسيون اجتماعي مجلس شوراي اسامي با تاکيد بر 
غيرمنطقي بودن برخي از انتقادها، خاطرنشان کرد: درجلسه 
مشترک فراکسيون مستقلين ولايي با وزير راه و شهرسازي، 
نمايندگان نسبت به توضيحاتي که آقاي وزير دادند، قانع شدند 
و از وزير راه و شهرس��ازي و دس��ت اندرکاران حوزه وزارتخانه 
با تمامي محدوديت هايي که دارند مانند س��اير کش��ورها اجازه 
ندادند فرودگاه به مدت ۳ روز تعطيل ش��ود، تقدير و تش��کر 

کردند.
عزيزي ادامه داد: شاهد بوديم که وزارت راه و شهرسازي در 
زم��ان ب��رف و بوران اجازه نداد که بزرگراه ها به مدت طولاني 
مسدود بماند و با حداقل امکانات با تاش فراواني که داشتند 
س��ريعا بزرگراه ها و فرودگاه ها را راه انداختند. اگرچه برخي از 
هموطنان ما و مسافران خارجي مقداري در جريان سفرهاي 
خود دچار اختال شدند، اما بايد بپذيريم که در شرايط برف و 

بوران، اختا در تردد و تاخير، امري کاما طبيعي است.
اين نماينده مجلس همچنين بارش برف را در تهران و ساير 
شهرهاي کشور يک نعمت الهي خواند و برشکرگذاري نسبت 
ب��ه اي��ن رخداد به جاي گله مندي هاي بي اس��اس تاکيد کرد. 
هم اکنون فصل بودجه اس��ت و ما نمايندگان مجلس تاش 
مي کنيم که اعتبار خوب و مناس��بي براي نوس��ازي ناوگان 
حمل و نقل کش��ور و به ويژه راهداري در اختيار وزارت راه و 
شهرس��ازي قرار بگيرد در آينده و در صورت بارش برف و و 
ايج��اد بوران و س��اير رخداده��اي طبيعي، عوارض کمتري را 

شاهد باشيم.

شناورهايکشتيرانيجمهورياسلامي
بهاينترنتمجهزشدند

مديرعام��ل ش��رکت مديري��ت 
کش��تي کش��تيراني جمه��وري 
اس��امي ايران گف��ت: ب��ا نصب 
س��امانه V-SAT ش��ناورهاي 
کش��تيراني جمهوري اسامي به 

اينترنت مجهز مي شود.
به گزارش تجارت به نقل از ش��رکت کش��تيراني ،س��يد رضا 
سيدعلي زاده با اعام اينکه هفت فروند از کشتي هاي ناوگان 
کشتيراني جمهوري اسامي ايران به سامانه V-SAT مجهز 
ش��ده اند، تصريح کرد: با نصب اين س��امانه تا ش��هريور ماه 
س��ال۱۳۹۷ تمامي کشتي هاي ناوگان ملي به اينترنت مجهز 

خواهند شد.
وي با بيان اينکه با نصب سامانه مذکور کليه پرسنل کشتي ها 
از اينترنت بهره مند مي ش��وند، خاطر نش��ان کرد: با دسترسي 
به اينترنت از طريق س��امانه V-SAT هزينه هاي مکالمات 
تلفني از واحدهاي مختلف مس��تقر در خش��کي به دريا به يک 
دهم و نيز هزينه هاي مکالمات تلفني از کشتي ها به خشکي 

به يک سوم کاهش خواهد يافت.
ب��ه گفت��ه مديرعامل ش��رکت مديريت کش��تي کش��تيراني 
جمهوري اسامي ايران با توجه به اجرايي شدن الزامات متعدد 
بين المللي در حوزه هاي مختلف، نظير پايش مصرف سوخت، 
پايش ميزان CO۲ توليدي کشتي ها و الزاماتMLC، نصب 
س��امانه V-SAT ظرفيت ها و امکانات مناس��بي را در اختيار 
قرار خواهد داد. سيدعلي زاده با بيان اينکه با رايزني هاي موثر 
صورت گرفته نصب س��امانه V-SAT در ناوگان کش��تيراني 
جمهوري اس��امي ايران با صرف هزينه بس��يار نازل تري از 
قيمت روز جهاني آن حاصل شده است، افزود: با اين سامانه 
 VideoTel انج��ام آموزش ه��اي حين خدمت مانند س��امانه
که هم اکنون در حال ارس��ال و اس��تقرار بر روي کش��تي هاي 
ناوگان اس��ت، با س��رعت و دقت بيشتري امکان استفاده و اثر 

بخشي خواهد يافت.

پيشخوان

راه ومسکن
گروه راه و مس�کن : معاون وزير راه و شهرس��ازي با بيان اينکه 
خاص بودن ش��رايط کار در آزاد راه تهران - ش��مال پيش بيني 
دقيق براي افتتاح کار را دشوار مي کند، گفت: کار در قطعه يک 

در تمام جبهه ها و با حداکثر توان ادامه دارد.
صبح ديروز سه شنبه ) ۱۷ بهمن ماه ۹6( خير ا... خادمي معاون 
وزير راه و شهرسازي در نشست خبري، اظهار کرد: کار دشوار 
اس��ت و از نظر ما با وجود تاکيد بنياد مس��تضعفان امکان افتتاح 

اين قطعه در نوروز امسال وجود ندارد.
مديرعامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهاي حمل و نقل کشور 
ادامه داد: خوشبختانه با وجود تمام مشکات و محدوديت هايي 
که در طول ماه هاي گذش��ته با توجه به ش��رايط خاص جوي 
و جغرافياي��ي وج��ود داش��ته، کار دراي��ن آزادراه با قدرت ادامه 
دارد هرچن��د درب��اره زم��ان تقريبي افتت��اح اين پروژه ما با بنياد 

مستضعفان هم نظر نيستيم. 
به گفت��ه خادم��ي، در کنار قطعه نخس��ت، کار در قطعه دوم اين 
آزادراه ني��ز ادام��ه دارد و پيمانکاران ايراني به طور همزمان پنج 

حوزه اين قطعه را مي سازند.
معاون وزير راه و شهرسازي درباره توافق جديد چيني ها با بنياد 
مستضعفان براي بازگشت به آزادراه تهران– شمال، اظهار کرد: 
آنچه که فعا مطرح است نه خبر قطعي که بيشتر نشان دهنده 
مذاکراتي است که ميان دو طرف جريان دارد. البته طبق اعام 
بنياد مستضعفان به ما بيشترين تمرکز در رابطه با حضور چيني ها 

در اين آزادراه مربوط به تامين مالي پروژه است. 
وي با اش��اره به ورود چيني ها به قطعه س��وم آزاد راه تهران – 
ش��مال، اظهار داش��ت: در سفر رئيس بنياد مستضعفان به چين 
گوي��ا مذاکراتي با يک ش��رکت چيني ب��راي تامين منابع مورد 
نياز س��اخت قطعه س��وم انجام شده اس��ت، اما اين تامين مالي 
تنها براي س��هم بنياد مس��تضعفان در پروژه آزاد راه تهران – 
ش��مال خواهد بود. بنياد مس��تضعفان هنوز به طور رسمي درباره 
مذاک��رات و تفاهمات با اين ش��رکت چين��ي براي تامين منابع 
مالي س��اخت قطعه س��وم به وزارت راه و شهرس��ازي نتيجه اي 

اعام نکرده است.
مديرعامل ش��رکت س��اخت و توس��عه زيربناهاي حمل و نقل 
با بيان اينکه قطعه س��وم آزادراه تهران – ش��مال سنگين ترين 
قطعه اين پروژه محس��وب مي ش��ود، گفت: بنياد مستضعفان با 
چيني ها براي تامين منابع مالي سهم خودشان و نه سهم دولت 
مذاک��رات انج��ام دادند، اما هنوز نتيجه اين مذاکرات به صورت 

رسمي به ما اعام نشده است.
کارفرماي آزادراه تهران – شمال بنياد مستضعفان است ���

وي با بيان اينکه موثرترين قطعه آزادراه شمال قطعه ۱ است، 
گف��ت: اي��ن قطعه در کاهش ترافيک نقش بس��يار موثري دارد 
و طول مس��ير را از ۹۰ کيلومتر به ۳۰ کيلومتر کاهش مي دهد. 
وزارت راه و شهرسازي و شرکت ساخت در اين پروژه کارفرما 
نيست و نظارت عالي را انجام مي دهند. کارفرماي آزادراه تهران 

– ش��مال بنياد مس��تضعفان است و بنياد است که پيمانکاران را 
انتخاب مي کند، بنابراين وزارت راه و شهرس��ازي در مديريت 
اجراي اين پروژه هيچ نقشي ندارد. البته نمي خواهيم تاخير در 
اجراي اين پروژه را کوتاهي بنياد مستضعفان عنوان کنيم زيرا 
حجم عمليات در تمام جبهه ها مطلوب است، اما در حال حاضر 

پيش بيني براي زمان افتتاح اين قطعه بسيار سخت است.
 اگر قطعه ���1 زودتر از موعد به افتتاح برسد ،ايمن نخواهد 

بود
معاون وزير راه و شهرس��ازي تاکيد کرد: مطمئنم قطعه ۱ آزاد 
راه تهران – ش��مال تا پايان س��ال به افتتاح نمي رس��د و امکان 
ت��ردد خ��ودرو در اين مس��ير وجود ن��دارد و اگر زودتر از موعد به 

افتتاح برسد قاعدتا ايمن نخواهد بود.
وي با اشاره به عواملي که باعث تاخير در افتتاح اين پروژه شد، 
گفت: در برخي از مناطق در اين مسير امکان عمليات اجرايي در 
طول ساعات شب وجود ندارد زيرا مردم منطقه به اين موضوع 
معترض هستند و وزير راه و شهرسازي هم در راستاي رعايت 
حقوق شهروندي اين اعتراض مردم را مطالبات به حق دانسته 
اس��ت. از س��وي ديگر در برخي از مناطق مس��ير قطعه ۱ آزادراه 
تهران – ش��مال امکان انفجار وجود ندارد زيرا مي تواند بس��يار 
خطرآفرين باشد. همچنين به دليل سرماي بسيار زياد در حال 

حاضر نمي توان عمليات رويه بتني را انجام داد.
معاون وزير راه و شهرس��ازي همچنين درباره آورده دولت در 
پروژه آزادراه تهران – شمال گفت: دولت تاکنون ۱6۰۰ ميليارد 
تومان به اين پروژه تزريق اعتبار داش��ته و بنياد نيز نزديک به 

۱۲۰۰ ميليارد تومان آورده مالي داش��ته اس��ت و تاکنون در اين 
پروژه ۲8۰۰ ميليون تومان هزينه شده است.

تشريح پروژه هاي زيربنايي قابل بهره برداري از دهه فجر  ���
تا پايان سال 

همچنين مديرعامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهاي حمل 
و نقل کش��ور، از بهره برداري راه آهن فيروزان کرمانش��اه در 
هفته آينده، با حضور رئيس جمهور خبر داد و گفت: در مجموع 
۲۷8 هزار کيلومتر انواع مسيرهاي جاده اي و ريلي در کشور 
وج��ود دارد ک��ه ۲۲۱ هزار کيلومتر آن را راه هاي روس��تايي و 
انشعابات فرعي تشکيل مي دهد. همچنين از ۴۲ هزار کيلومتر 
مجموع راه اصلي و بزرگراه ها، ۱۷ هزار کيلومتر آن را بزرگراه 
و باقي مانده را راه هاي اصلي تش��کيل مي دهد؛ ضمن اينکه 
۲۴۰۰ کيلومت��ر آزادراه داري��م ک��ه با ۱۳ هزار و ۳۵۰ کيلومتر 
راه آهن و انش��عابات فرعي آن، ش��بکه حمل ونقل کش��ور را 

تشکيل مي دهند.
مديرعامل شرکت ساخت وتوسعه زيربناهاي حمل و نقل کشور 
اف��زود: تعهدات اين ش��رکت ک��ه در قالب امضاي موافقت نامه 
با س��ازمان برنامه و بودجه منعقد ش��ده، حدود ۴۱ هزار کيلومتر 
انواع راه و راه آهن است که تاکنون، ۱۵ هزار و ۵۰۰ کيلومتر از 
تعهدات ما در دست بهره برداري و ۱۴ هزار و ۳۳۰ کيلومتر نيز 
در دس��ت اجراس��ت. همچنين س��اخت ۱۱ هزار و ۳۰۰ کيلومتر 
انواع راه نيز پس از تکميل مطالعات و تأمين منابع در دس��تور 
کار اج��را ق��رار خواهند گرفت که ب��راي انجام آن ها ۱۴۰ هزار 

ميليارد تومان نياز است.

 سرمايه گذاري سالانه ���۷ هزار ميليارد تومان در زيربناهاي 
حمل ونقل 

مع��اون وزي��ر راه و شهرس��ازي يادآور ش��د: ب��ا توجه به تعديل 
پروژه هاي در دست اجرا به طول ۱۴ هزار و ۳۳۰ کيلومتر براي 
انجام تعهدات خود در قالب قراردادهايي به مبلغ ۲۷ هزار ميليارد 
توم��ان، ۵۰ ه��زار ميليارد تومان ب��راي تکميل همان پروژه ها 
نياز اس��ت. س��الانه حدود ۷ هزار ميليارد تومان از طريق دولت 
و بخ��ش خصوص��ي در زيربناهاي حمل ونقل س��رمايه گذاري 
مي ش��ود و طبق بررس��ي هاي انجام ش��ده نزديک به ۷۰ هزار 
نفر به صورت مس��تقيم از ش��غل برخوردار هس��تند و با احتساب 
س��رانه ۵ نفر براي هر خانوار بيش از ۳۰۰ هزار نفر از س��اخت 

اين پروژه ها منتفع مي شوند.
مديرعامل ش��رکت س��اخت و توسعه با اش��اره به اولويت هاي 
اقتصاد مقاومتي نسبت به ساير پروژه ها که طول آن ها به ۲6۰۰ 
کيلومتر مي رس��د،گفت: برخ��ي از پروژه هاي اقتصاد مقاومتي 
تا پايان س��ال جاري و برخي ديگر نيز تا پايان نيمه نخس��ت 
س��ال آينده تکميل و تحويل مي ش��وند. اين پروژه ها با متوسط 
پيشرفت فيزيکي ۷۷ درصد شامل هزار کيلومتر راه  روستايي، 
8۵۰ کيلومتر راه اصلي و بزرگراه،  ۲۳۷ کيلومتر آزادراه و ۵۱6 
کيلومت��ر راه آهن مي ش��ود. علي رغ��م تنگناهاي مالي، به طور 
ميانگين حدود 8۰ درصد اعتبارات موردنياز پروژه هاي شرکت 
ساخت و توسعه بر اساس اولويت بندي پروژه ها تخصيص يافته 
که به برخي از آنها ۱۰۰ درصد و برخي ديگر ۱۰ درصد اعتبارات 
داده ش��ده اس��ت. در اين زمينه، آزادراه ها با ۳۰ درصد کمترين 
ميزان تخصيص را داشتند و خطوط ريلي 6۵ و راه ها ۱۱۱ درصد 

تخصيص اعتبار داشته اند.
��� جزئيات دلايل تأخير پروژه ها

معاون وزير راه و شهرسازي علت تأخير تکميل و تحويل پروژه ها 
را تأخير در تخصيص اعتبارات دانس��ت و افزود: علت اين تأخير، 
طولاني بودن فرايند تأمين از محل اسناد خزانه در مردادماه بوده 
است که با توجه به فصل کاري در استان هاي سردسير، تخصيص 
اعتبارات پروژه هاي اين اس��تان ها در ش��ش ماه اول س��ال بايد 
انجام بشود؛ زيرا در فصل پاييز امکان کار کردن در شرايط جوي 
استان هاي سردسير وجود ندارد. در مجموع ۲۷۷۵ کيلومتر انواع 
راه و راه آهن در دهه مبارک فجر امس��ال به بهره برداري خواهد 
رسيد که احتمال منتقل شدن تشريفات بهره برداري به  سال بعد 
نيز وجود دارد.خادمي گفت: از مجموع ۲۷۷۵ کيلومتر پروژه هاي 
حمل و نقلي، ۲6۵ کيلومتر آن پروژه هاي ريلي است و پروژه راه آهن 
فيروزان � کرمانشاه در صورت هماهنگي با رياست جمهوري در 
هفته آينده به بهره برداري خواهد رس��يد. راه آهن نقده � اروميه 
هم تا پايان س��ال آينده آماده بهره برداري براي تردد قطارهاي 
باري خواهد شد. همچنين ۵68 کيلومتر بزرگراه، ۱۹۴۲ کيلومتر 
راه روس��تايي و در بخش آزادراهي نيز قطعه اول کنارگذر جنوبي 

تهران به طول ۴۰ کيلومتر به بهره برداري خواهد رسيد.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

آزادراه تهران- شمال به نوروز امسال هم نمي رسد

معاون س��اخت و توس��عه راه آهن شرکت ساخت و توسعه 
زيربناه��اي حم��ل و نقل کش��ور اعام ک��رد که تا پايان 
س��ال ريل گذاري بيش از ۵۰۰ کيلومتر راه آهن جديد در 
کشور نهايي خواهد شد. به گزارش روزنامه تجارت، صبح 
ديروز سه ش��نبه ) ۱۷ بهمن ماه ۹6( جبارعلي ذاکري در 
نشست خبري تصريح کرد: همان طور که قبل از اين نيز 
پيش بيني مي ش��د در س��ال جاري ما يک رکورد طايي 
به ثبت رسانديم در شرايطي که ميانگين ريل گذاري در 
کشور در طول سال هاي قبل ۱۷۰ کيلومتر بود و بالاترين 
رکورد ثبت شده نيز به ۲۵۷ کيلومتر مي رسيد امسال ريل 
گ��ذاري تاکن��ون به رقم ۴۹۰ کيلومتر رس��يده و تا پايان 
سال بيش از دو برابر رکورد قبلي را به ثبت خواهد رساند. 
ريل گذاري حدود ۱۲ کيلومتر از مسير قزوين – رشت و 
۱۷ کيلومتر از مسير جديد تبريز باقي مانده که اميدواريم 
هر دوي اينها تا پايان سال جاري نهايي شود، هرچند پس 
از ريل گذاري چند ماه زمان نياز خواهد بود تا بهره برداري 
نهايي از آنها امکان پذير ش��ود. معاون س��اخت و توس��عه 
راه آهن ش��رکت س��اخت و توسعه زيربناهاي حمل و نقل 
کش��ور با اش��اره به اهميت توسعه راه آهن براي مناسبات 
تج��اري اي��ران، توضيح داد: صرف فعال ش��دن کريدور 
ترکيبي ش��مال به جنوب نش��ان داد که زمان جابه جايي 
بار ميان هند و روسيه ۲8 روز کاهش مي يابد. از اين رو 
اگر ما حلقه هاي مفقوده اين کريدور را بهم متصل کنيم 

درآمد قابل توجهي براي ايران در عرصه ترانزيت ريلي 
ب��ه وج��ود مي آيد. ايران از نظر ش��اخص خطوط ريلي از 
خاورميانه جلوتر است اما براي رسيدن به ميانگين جهاني 
بايد به طور جدي کار کنيم. ذاکري درباره آخرين وضعيت 
راه آهن چابهار نيز گفت: در حال حاضر بيش از ۳۰۰۰ نفر 
نيروي انساني در اين پروژه مشغول به کار هستند و در کنار 
آن مذاکرات ما با طرف هندي براي سرمايه  گذاري آن ها 
ني��ز ادام��ه دارد که اميدواريم در کوتاه ترين زمان ممکن 
به توافق نهايي برس��يم.  همچنين در ادامه اين نشس��ت 
علي کدخدازاده معاون س��اخت راه هاي ش��رکت ساخت 
ني��ز درباره آخري��ن وضعيت پيگيري پروژه هاي مهم در 
اين معاونت، گفت: دو کريدور ش��ماره ۱ که از بازرگان 
تا بندر امام خميني )ره( مي آيد و کريدور ش��ماره ۱۰ که 
از ش��لمچه تا بندر کنارک س��اخته خواهد ش��د به عنوان 
پروژه هاي اولويت دار اين عرصه در دس��ت ساخت است 
و در کنار آن کريدورهاي نوع ۲ و کريدورهاي اس��تاني 
نيز پيگيري مي ش��وند تا ام��کان اتصال مناطق مختلف 
کشور به راه هاي شرياني و اصلي فراهم شود. وي درباره 
آخرين وضعيت توسعه راه هاي شمال کشور نيز توضيح 
داد: با پيگيري هاي صورت گرفته طرح چهار خطه سازي 
محور فيروزکوه تا پيش از نوروز امسال نهايي خواهد شد. 
و از ۴۵ کيلومتر باقي مانده محور هراز نيز ۱۱ کيلومتر تا 

نوروز امسال به بهره برداري مي رسد.

ثبت سال طلايي راه آهن ايران با بيش از ۵۰۰ کيلومتر ريل گذاري
معاون س��اخت و توس��عه آزادراه هاي شرکت ساخت و 
توس��عه زيربناهاي حمل و نقل کش��ور از نهايي شدن 
قرارداد س��اخت ۵۰۰ کيلومتر آزادراه به ارزش ۳۵۰۰ 

ميليارد تومان در سال جاري خبر داد.
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت، صبح ديروز سه ش��نبه ) 
۱۷ بهمن ماه ۹6( س��يد حس��ين ميرش��فيع در نشست 
خبري، اظهار کرد: خوش��بختانه با نهايي ش��دن اين 
قراردادها مي توانيم انتظار داشته باشيم تعداد بيشتري 
از آزادراه هاي قرار گرفته در طرح هاي توس��عه کش��ور 

به مرحله بهره برداري نزديک شوند.
 در کنار آن کار بر روي آزادراه هاي مهم مانند اصفهان 
– شيراز، اراک – خرم آباد و تبريز – اروميه نيز ادامه 
پي��دا ک��رده و اي��ن اميد وجود دارد ک��ه در کوتاه ترين 
زمان ممکن به بهره برداري برس��ند. وي با اش��اره به 
جلس��ه اخير معاون اول رييس جمهور درباره توس��عه 
آزادراه هاي کشور، اظهار کرد: در سال ۱۳۹6 پيشرفت 
پروژه هاي آزادراهي بسيار مطلوب بود و در سال ۱۳۹۷ 
ني��ز امي��د داريم ۲8۰ کيلومتر پ��روژه به بهره برداري 
برسد. ما فضايي براي سرمايه  گذاري ۴۰ هزار ميليارد 
توم��ان ب��راي بخش خصوص��ي در نظر گرفته ايم که 
اميدواري��م ب��ا نهايي ش��دن قرارداده��ا اين بخش در 

پروژه هاي آزادراهي بيش از گذشته فعال شوند. 
به گفته معاون س��اخت و توس��عه آزادراه هاي شرکت 

ساخت و توسعه زيربناهاي حمل و نقل کشور در حال 
حاضر حدود ۱۱۷۰ کيلومتر پروژه آزادراهي در کشور در 
حال ساخت است که در صورت تامين مالي مي توان 
انتظار داش��ت حدود ۱۰۰۰ کيلومتر آن در قالب يک 

برنامه سه ساله ساخته شود. 
ميرشفيع درباره آخرين وضعيت پروژه هاي آزادراهي 
اس��تان تهران نيز گفت: خوش��بختانه آزادراه همت – 
کرج پيش��رفت قابل قبولي داش��ته و مي توان انتظار 
داش��ت در بهار س��ال آينده به بهره برداري برس��د در 
کن��ار آن س��اخت کنارگ��ذر جنوبي ته��ران که با يک 
انش��عاب ت��ا پرديس نيز ادامه خواه��د يافت پيگيري 
ش��ده و بخش باقي مانده آن با اعام آمادگي س��رمايه  
گ��ذار ب��ه زودي براي دريافت مجوز و آغاز فعاليت در 

دستور کار قرار مي گيرد.

افتتاح همت – کرج در بهار ۹۷

 معاون ذوب آهن اصفهان از درخواست اين مجموعه از کميسيون تلفيق 
مجل��س ب��رای اختصاص ۱۴۰ ميليون يورو اعتبار برای توليد ريل ملی 
خبر داد. به گزارش روزنامه تجارت به نقل از ايسنا، درحالی که اختاف 
نظرهايی درخصوص نحوه تعامل راه آهن جمهوری اس��امی ايران با 
شرکت ذوب آهن اصفهان بابت توليد ريل ملی جهت توسعه شبکه ريلی 
کشور وجود دارد، به نظر می رسد که نقدينگی موجود در شرکت راه آهن 
کفاف چنين سفارش��ی را نمی دهد و نياز به تزريق س��رمايه جدی تری 
از طريق منابعی مانند صندوق ذخيره ارزی وجود دارد. در همين رابطه 
احس��ان دش��تيانه  معاون بازاريابی و فروش شرکت ذوب آهن اصفهان 
گفت: اسناد بالادستی نشان می دهند که بايد تا سال ۱۴۰۴ شبکه ريلی 
کشور ۱۲ هزار کيلومتر توسعه پيدا کنند که در اين مسير موضوع توليد 
ريل ملی نيز مطرح شده است که برای اولين بار قرار است در داخل به 
توليد برسد. وی اضافه کرد: اختاف نظرهايی ميان ذوب آهن و راه آهن 
جمهوری اسامی ايران در خصوص نحوه پرداخت ها وجود دارد که از 
نظر ما به نبود نقدينگی در راه آهن جمهوری اسامی ايران برمی گردد، 
چراکه مجموعه هايی مانند ذوب آهن و معادنی که مواد اوليه آن را تامين 
می کنند نمی توانند دريافتی خود را از طريق ابزارهای اوراق مش��ارکت 
داشته باشند، چراکه بايد هزينه کارگر را بپردازند. معاون فروش و بازاريابی 
ذوب آهن با اش��اره به چرايی روند کند توليد ريل ملی در اولين س��فارش 
که حجمی ۴۵ هزار تنی دارد، اظهار کرد: از آنجاکه استانداردهای توليد 
ريل بسيار سختگيرانه بود و حتی در مواقعی سختگيری که در مقابل ما 
صورت می گيرد از س��ختگيری هايی که در مقابل طرف های خارجی 
صورت می گيرد سخت تر است و البته با در نظر گرفتن تجربيات اولين 
توليد می توان گفت که اين کندی به وجود آمده منطقی بوده و به زودی 
ريل های آماده ش��ده، تحويل خواهند ش��د. دش��تيانه در خصوص ادامه 
سفارشات توليد ريل ملی گفت: توليد اين محصول نياز به تامين نقدينگی 
دارد که برای اين موضوع شرکت ذوب آهن اصفهان نامه نگاری های را 
با کميسيون تلفيق مجلس انجام داده و خواستار اختصاص حدود ۱۴۰ 
ميلي��ون ي��ورو از محل صندوق ذخيره ارزی برای توليد ريل ملی ش��ده 
اس��ت و با توجه به اينکه در پروس��ه توس��عه راه آهن توليد ريل فقط پنج 
درصد کل فرايند را شامل می شود و مابقی مربوط به فرايند زيرساختی 
احداث راه آهن اس��ت، انتظار می رود که اين رقم برای توليد ريل ملی 

اختصاص پيدا کند.

درخواست 1۴۰ ميليون يورو برای توليد ريل  
براساس اعام سازمان هواپيمايی کشوری، شرکت هواپيمايی آتا 
با داش��تن 6۱ درصد تأخير در پروازهای خود، رکورددار تأخيرهای 
پروازی بود و آسمان نيز بيشترين تأخير را در کل پروازهای داخلی 
ديم��اه ثب��ت کرد. به گزارش روزنامه تجارت، س��ازمان هواپيمايی 
کش��وری گزارش عملکرد ش��رکت های هواپيمايی کشور و ميزان 
تاخي��رات پ��روازی ايرلاين ها را در بخش پروازهای داخلی در دی 
ماه گذشته اعام کرد. براساس اين گزارش شرکت هواپيمايی آتا 
با داشتن 6۱ درصد تاخير در پروازهای ماه گذشته خود توانست رتبه 
نخس��ت تاخيرات پروازی را بدس��ت بياورد. اين شرکت از مجموع 
۵8۳ پرواز که در دی ماه انجام داد ۲۲6 سورتی پرواز )۳۹ درصد( 
را به موقع و ۳۵۷ سورتی پرواز )6۱ درصد( را با تاخير به سرانجام 
رساند. همچنين هواپيمايی جمهوری اسامی ايران )هما( نيز در 
ماه گذشته از مجموع ۷۳۱ پرواز داخلی ۳۰۷ پرواز )۴۲ درصد( را به 
موقع و ۴۲۴ سورتی پروازی )۵8 درصد( را با تاخير انجام داد که از 

اين نظر رتبه دوم تاخيرات پروازی را در ماه گذشته بدست آورد.
ش��رکت هواپيمايی کارون )نفت( رتبه س��وم تاخيرات پروازی را در 
دی ماه امس��ال بدس��ت آورد که از مجموع ۲۰۰ پرواز خود تنها 86 
سورتی پروازی )۴۳درصد( را در زمان مورد نظر به سرانجام رساند و 
۱۱۴ سورتی پروازی )۵۷ درصد( را با تاخير برقرار کرد. ايران ايرتور 
برای نخستين بار در سال جاری بهترين عملکرد از نظر پروازهای 
به موقع را توانست در ميان شرکت های هواپيمايی بدست آورده 
و با داشتن تنها ۲۱ درصد تاخير در پروازهای خود در رتبه نخست 
بهترين عملکرد ايرلاين های داخلی بدس��ت بياورد. اين ش��رکت 
در ماه گذش��ته ۲۹۰ س��ورتی پروازی انجام داد که ۲۱۰ پرواز )۷۲ 
درصد( به موقع و 8۰ پرواز )۲8 درصد( را با تاخير به مقصد رساند. 
همچنين هواپيمايی معراج نيز که در ماههای گذشته همواره بهترين 
عملکرد از نظر کمترين تاخيرات را بدست می آورد در دی ماه در 
رتبه دوم قرار گرفت و از 6۱ پرواز اين شرکت ۴۲ پرواز )6۹ درصد( 
به موقع و ۱۹ پرواز)۳۱ درصد( با تاخير انجام شد.هواپيمايی کيش 
اير نيز با داش��تن ۳۳ درصد تاخيرات پروازی در رتبه س��وم ايرلاين 
های داخلی قرار گرفت و از مجموع ۴۴۲ س��ورتی پروازی در دی 
م��اه ۲۹۴ پ��رواز )6۷ درص��د( را به موقع و ۱۴8 پرواز )۳۳ درصد( را 

با تاخير انجام داد.

»آتار«کورددار تأخيرهای پروازی
عضو کميسيون عمران مجلس، با بيان اينکه بسياری از نقدهای 
وارده به مسکن مهر صحيح است، گفت: نقد اين طرح بی توجهی 
دولت به تامين مسکن اقشار متوسط و ضعيف جامعه را توجيه 
نمی کند. به گزارش تجارت، عبدالکريم حس��ين زاده در گفت 
وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با تاکيد بر اينکه ساليان 
متمادی نقدهای بسياری به طرح مسکن مهر وارد کرده ايم، 
گفت: متاسفانه با وجود صحت همه ايرادات وارده به مسکن مهر 
اما هيچ طرح جايگزينی برای آن وجود ندارد. عضو کميسيون 
عمران مجلس ش��ورای اس��امی، با بيان اينکه هدف گذاری 
دقيقی در س��اخت واحدهای مس��کن مهر وجود نداشته است، 
افزود: اگر ساخت واحدهای مسکن مهر در بافت های فرسوده 

صورت می گرفت با يک تير دو نشان زده بوديم.
نماينده مردم نقده و اش��نويه در مجلس ش��ورای اس��امی، با 
بيان اينکه کيفيت واحدهای مس��کن مهر قابل دفاع نبوده و 
 با وجود ۵ الی 6 س��ال از س��اخت اين واحدها بس��ياری از آن ها 
فرسوده و مستهلک شده اند، تصريح کرد: با وجود تفاهم بر سر 
کيفيت نازل طرح مس��کن مهر اما متاس��فانه عدم توجه دولت 
در ارايه طرحی در حوزه تامين مسکن اقشار آسيب پذير جامعه 

مشکات عديده ای را ايجاد کرده است.
حسين زاده با تاکيد بر اينکه بهره برداری از طرح مسکن مهر 
به افزايش اجاره نش��ينی در کش��ور دامن زد، گفت: بس��ياری از 
مالکان اين واحدهای مسکونی به علت مناسب نبودن شرايط 

و کيفيت سازه ها اجاره نشينی را ترجيح داده اند.
اين نماينده مردم در مجلس دهم، با بيان اينکه دولت بايد دست 
از نقد مس��کن مهر برداش��ته و اين طرح را تکميل کند، افزود: 
نقد اين طرح بی توجهی دولت به تامين مسکن اقشار متوسط 
و ضعي��ف جامع��ه را توجيه نمی کند.دولت بايد هر چه س��ريع 
تر با ارايه طرح مس��کن اجتماعی يا هر نس��خه جديد ديگری 
 وضعيت فعلی بازار را س��اماندهی کند زيرا ادامه اين ش��رايط به 
ص��اح نيس��ت. منتظر اع��ام نظر دولت به وي��ژه وزارت راه 
 و شهرس��ازی در خص��وص ط��رح جدي��د در ح��وزه مس��کن

 هس��تيم زي��را ب��ی برنامگ��ی بيش از وضعيت فعلی آس��يب زا 
است.

دولت دست از نقد مسکن مهر بردارد


